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The philosophical interest of John Rawls' recently rediscovered senior thesis,
completed just before he shipped out for the Pacific in 1942, cannot be separated from
our knowledge of Rawls' later work - but his defining intellectual quality and moral
motivation are already visible in his defense of a conception of faith as membership
with all other persons in a spiritual community with one another and with God. Much
modern philosophy defined itself against religion, yet Christian beliefs give the basic
structure to Rawls' Theory of Justice. The notion of the 'veil of ignorance', for instance,
echoes Jesus' teaching that we must behave well even to the least of our brothers and
sisters. His philosophy is deeply resonant of a Protestant Christianity that features the
deepest sense of the value of the individual. In addition to the thesis and 'On My
Religion', a statement written for Rawls' family in his last decade of writing that reflects
his ongoing engagement in theological thought, this book includes a philosophical
introduction by Thomas Nagel and Joshua Cohen and a theological commentary by
Robert Merrihew Adams.
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评论

刚读 Nagel写的Introduction,
考，四友这个家伙太不负责任了，翻译个短短的“导读”还大段大段的英文句子不翼而
飞！！！！ 这本书是王前去年从东京寄给我的，现在才读。Nagel的导言：Merrihew
Adams对罗尔斯文本的Theological
ethics背景的辨析；重点是几年前才发现的Rawls的本科学年论文（Senior
thesis）《罪与信的意义初探》【牛人啊，本科学年论文都出版了】；附加一个1997年
的《我的信仰》的短文。大概意思是：在其早期神学观念和后期的成熟政治思想中存在
某些明确的连续性和非连续性。 头绪有点多，头疼( ⊙ o ⊙
)。。。。怎么办，神啊，揪揪我罢。

-----------------------------
祖師爺保佑。
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书评

10月份要掉进Derek Parfit卷轶浩繁的On What
Matters里了，为了上课还是得抽时间整理Rawls。《罪与信的意义之初探》为Rawls年
在普林斯顿大学的本科毕业论文（1942年12月份）；2006年左右为普林斯顿宗教系Eric
Gregory教授在大学图书馆发现，经Thomas Nagel编辑后于2009年由...  

-----------------------------
（一）
《简论罪与信的涵义》收录了罗尔斯的两篇文章。第一篇文章是他的本科学位论文《简
论罪与信的含义：基于共同体概念的一种阐释》（1942）。作为信仰正统圣公会教义
、曾经打算作一名牧师的年轻人，他在其中阐发了自己的宗教信仰。写作这篇论文的时
候，罗尔斯才...  

-----------------------------
http://www.bjnews.com.cn/book/2012/11/03/231357.html 《简论罪与信的涵义》（A
Brief Inquiry into the Meaning of Sin and Faith: with "On My
Religion"）也许是约翰·罗尔斯的最后一部著作：收集了两篇罗尔斯自己撰写的文字：
主要的一篇是他1942在普林斯顿大学本...  
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